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P r o t o k ó ł  nr LXVI/2023                                  

z obrad LXVI sesji Rady Miejskiej w Kłodzku, 

która odbyła się w dniu 30 listopada 2023 r.  

w sali Rajców Urzędu Miasta w Kłodzku. 
 

Sesja rozpoczęła się o godz. 11:00 

 

1. Otwarcie obrad LXVI sesji Rady Miejskiej w Kłodzku. 

Otwarcia sesji dokonała Przewodnicząca Rady Miejskiej w Kłodzku Pani Elżbieta 

Żytyńska mówiąc: „Otwieram obrady LXVI sesji Rady Miejskiej w Kłodzku”.  
 

Zgodnie z art. 20 ust.1 pkt 1b obrady rady gminy są transmitowane i utrwalane 

za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Nagrania obrad są udostępniane 

w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie internetowej gminy oraz w inny sposób 

zwyczajowo przyjęty.  
 

2. Stwierdzenie ważności sesji. 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska stwierdziła, iż w sesji uczestniczy                   

20 radnych w związku z tym wszystkie podejmowane decyzje będą prawomocne. 

(Nieobecni: radna p. A. Łosiewicz, radny p. B.Procak) 
 

Lista obecności radnych na sesji stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

Imienny wykaz głosowań radnych podczas sesji stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
 

3. Wybór sekretarza sesji. 

Na sekretarza sesji Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska zaproponowała 

radnego Pana Piotra Bryłę. Pan radny wyraził zgodę. Innych kandydatur nie 

zgłoszono.  
 

Poddano pod głosowanie kandydaturę Pana Piotra Bryły. 

Głosowanie: za – 19, przeciw – 0, wstrzymało się - 0. 

Radny Pan Piotr Bryła został powołany na sekretarza obrad. 

Na sesję przybył radny p. Bogusław Procak. Na sali obecnych 20 radnych. 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Pan Adam Kwas  

zawnioskował o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały na druku nr 629 

w sprawie rozpatrzenia skargi na Burmistrza Miasta Kłodzka oraz wniosku o dokonanie 

kontroli działalności Burmistrza Miasta Kłodzka. 

W związku z powyższym Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Elżbieta 

Żytyńska poddała pod głosowanie wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały 

na druku nr 629 w sprawie rozpatrzenia skargi na Burmistrza Miasta Kłodzka oraz 

wniosku o dokonanie kontroli działalności Burmistrza Miasta Kłodzka. 

Głosowanie: za – 20, przeciw – 0, wstrzymało się - 0. 

Projekt uchwały na druku nr 629 został wprowadzony do porządku obrad. 
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Porządek obrad po zmianach przedstawia się następująco:  

1. Otwarcie LXVI sesji Rady Miejskiej w Kłodzku. 

2. Stwierdzenie ważności sesji. 

3. Wybór sekretarza sesji. 

4. Przyjęcie protokołu z obrad LXV sesji Rady Miejskiej w Kłodzku.  

5. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Kłodzka z pracy między sesjami. 

6. Informacja o stanie realizacji inwestycji w mieście Kłodzku. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej 

Kłodzko na lata 2023-2033, druk nr 620. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian budżetu Gminy Miejskiej Kłodzko na 2023 

rok, druk nr 621. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami 

komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi, druk nr 622. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych, druk nr 623. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości, druk 

nr 624. 

12. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę nr XLIV/478/2014 Rady Miejskiej w Kłodzku z dnia 

30 stycznia 2014 r. w sprawie zwolnienia od podatku od nieruchomości w ramach pomocy 

de minimis na wspieranie zagospodarowania obiektu kulturowo-przyrodniczego Twierdzy 

Głównej i Fortu Owcza Góra, druk nr 625.    

13. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę nr XLIX/363/2017 Rady Miejskiej w Kłodzku z dnia 

30 listopada 2017 r. w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu 

umarzania, odraczania terminów spłaty lub rozkładania na raty oraz niedochodzenia 

należności pieniężnych o charakterze cywilnoprawnym, przypadających Gminie Miejskiej 

Kłodzko lub jej jednostkom organizacyjnym, warunków dopuszczalności pomocy 

publicznej w przypadku, w którym ulga stanowić będzie pomoc publiczną oraz wskazania 

organów lub osób uprawnionych do udzielania tych ulg, druk nr 626. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym na 

czas oznaczony umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność Gminy Miejskiej 

Kłodzko, druk nr 613. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym na 

czas nieoznaczony umowy dzierżawy nieruchomości stanowiących własność Gminy 

Miejskiej Kłodzko, druk nr 619. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia zasad przeznaczania do sprzedaży nieruchomości 

gruntowych oddanych w użytkowanie wieczyste oraz szczegółowe wytyczne sprzedaży 

nieruchomości gruntowych na rzecz ich użytkowników wieczystych, druk nr 627. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków sprzedaży 

nieruchomości gruntowych na rzecz ich użytkowników wieczystych, druk nr 628. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr XXVII/238/2020 Rady Miejskiej w Kłodzku 

z dnia 22 grudnia 2020 r. w sprawie wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji Kłodzko, 

druk nr 617. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Rocznego programu współpracy Gminy Miejskiej 

Kłodzko z organizacjami pozarządowymi na rok 2024, druk nr 616. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr LXIII/572/2023 z dnia 31 sierpnia 2023 r. 

w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość stawek oraz szczegółowe 

warunki przyznawania dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki 
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pracy, szczegółowy sposób obliczania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe 

i godziny doraźnych zastępstw oraz innych składników wynagradzania nauczycieli 

zatrudnionych w szkołach i placówkach oświatowych prowadzonych przez Gminę Miejską 

Kłodzko, druk nr 618.   

21. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Burmistrza Miasta Kłodzka, oraz 

wniosku o dokonanie kontroli działalności Burmistrza Miasta Kłodzka druk nr 629. 

22. Interpelacje i zapytania radnych. 

23. Wnioski i oświadczenia radnych. 

24. Sprawy różne. 

25. Zakończenie sesji. 

 

4. Przyjęcie protokołu z obrad LXV sesji Rady Miejskiej w Kłodzku.  

Uwag do protokołu nie zgłoszono.  

Protokół nr LXV został przyjęty. 
 

5. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Kłodzka z pracy między sesjami. 

(Zał. nr 3) 

Uwag i zapytań do sprawozdania nie stwierdzono. 

6. Informacja o stanie realizacji inwestycji w mieście Kłodzku. (Zał. nr 4) 

Materiał został przedłożony radnym i był omawiany na posiedzeniu Komisji Budżetu, 

Finansów i Polityki Gospodarczej, Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

Środowiska oraz Komisji Spraw Obywatelskich i Porządku Publicznego.  
 

Uwag i zapytań do przedłożonego materiału nie stwierdzono.    

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Miejskiej Kłodzko na lata 2023-2033, druk nr 620. (Zał. nr 5) 

Projekt został przedłożony radnym. 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska poprosiła o przedstawienie opinii 

Komisji merytorycznej.  

Wiceprzewodniczący Komisji Budżetu, Finansów i Polityki Gospodarczej Pan Adam 

Kowalski poinformował, że Komisja wnioskuje o przyjęcie projektu uchwały na druku 

nr 620 bez poprawek.  

Uwag i zapytań do projektu nie stwierdzono.  
 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska poddała pod głosowanie podjęcie 

uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej Kłodzko 

na lata 2023-2033, druk nr 620. 
 

Głosowanie: za – 20, przeciw – 0, wstrzymało się - 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr LXVI/611/2023. (Zał. nr 6) 

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian budżetu Gminy Miejskiej 

Kłodzko na 2023 rok, druk nr 621. (Zał. nr 7) 

Projekt został przedłożony radnym. 
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Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska poprosiła o przedstawienie opinii 

Komisji merytorycznej.  

Wiceprzewodniczący Komisji Budżetu, Finansów i Polityki Gospodarczej Pan Adam 

Kowalski poinformował, że Komisja wnioskuje o przyjęcie projektu uchwały na druku 

nr 621 bez poprawek.  

Głos zabrał radny Pan Stanisław Bartczak: Panie Burmistrzu, z tej uchwały wynika, 

że ponad 2,5 mln zł musimy dopłacić do wywozu śmieci, proszę powiedzieć z czego 

to wynika?  

Burmistrz Miasta Pan Michał Piszko: Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo 

Radni. Panie radny, to wynika z tego, że nie bilansuje się nam gminny system odpadów 

komunalnych. Ceny, koszty tych wszystkich wywozów i transportu, i faktury, które 

otrzymujemy za ilość ton wywiezionych śmieci z miasta Kłodzka nie bilansuje się 

z kwotą wpływu od mieszkańców. Stałem w tej chwili przed wyborem czy podwyższyć 

znowu opłaty za śmieci albo uzyskać od Państwa zgodę i podjąć decyzję o tym, że 

z własnych środków Gminy Miejskiej Kłodzko będziemy musieli dopłacić do tego 

systemu ponad 2,5 mln zł. Wybrałem taką formę, żeby wziąć na gminę ten ciężar 

i dopłacić do tego systemy 2,5 mln zł, aby nie obciążać mieszkańców Gminy Miejskiej 

Kłodzko kolejnymi wzrostami podwyżek za odbiór odpadów komunalnych. Zresztą, jest 

to spełnienie tej obietnicy, którą w zeszłym roku złożyłem na sesji, że po tej ostatniej 

podwyżce, w tej kadencji nie będzie więcej podwyżek za odprowadzanie odpadów 

komunalnych dla mieszkańców.  
 

Głos zabrał radny Pan Damian Ślak: Dodam jeszcze, że wynika to z tego, że 

największym obciążeniem jest wywożenie wielkich gabarytów. Jakby mieszkańcy 

Kłodzka sami wywozili na PSZOK, za który i tak płacimy, to obciążenie byłoby 

mniejsze. Płacimy za ilość kilogramów, które wywozimy.  
 

Na sesję przybyła radna p. Aneta Łosiewicz. Na sali obecnych 21 radnych. 

 

Więcej głosów w dyskusji nie stwierdzono. 
 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska poddała pod głosowanie podjęcie 

uchwały w sprawie dokonania zmian budżetu Gminy Miejskiej Kłodzko na 2023 rok, 

druk nr 621. 
 

Głosowanie: za – 21, przeciw – 0, wstrzymało się - 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr LXVI/612/2023. (Zał. nr 8) 

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania 

odpadami komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących                                              

z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, druk                      

nr 622. (Zał. nr 9) 

Projekt został przedłożony radnym. 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska poprosiła o przedstawienie opinii 

Komisji merytorycznej.  
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Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Polityki Gospodarczej Pani Aneta 

Łosiewicz poinformowała, że Komisja wnioskuje o przyjęcie projektu uchwały na 

druku nr 622 bez poprawek.  

Głos zabrał radny Pan Armin Jarosz: Pani Przewodnicząca, Panowie Burmistrzowie, 

Wysoka Rado. Temat bardzo istotny w naszym mieście, a zarazem bardzo drogi. 

Wcześniej Pan Burmistrz i Przewodniczący Pan Damian Ślak powiedzieli o kosztach, 

które cały czas rosną. Część kosztów jest niezależnych od nas, można by było 

godzinami o tym opowiadać. Natomiast mnie nurtuje troszeczkę inny temat. Szanowni 

Państwo, zauważamy, nawet na jednym z kłodzkich portali Straż Miejska opublikowała 

zdjęcia naszych boksów śmietnikowych, gabaryty, które się obok tych boksów 

znajdują. Jest to żenujące, ten brud, który przy tych boksach my jako mieszkańcy 

tworzymy. Panie Burmistrzu, myślę, że czas edukacji proekologicznej i prośmieciowej 

już się skończył. Myślę, że był czas, żebyśmy wszyscy jako mieszkańcy wyedukowali 

się co jest odpadem wielkogabarytowym, co jest oponą, co jest śmieciem i odpadem 

budowlanym. I myślę, że przyszedł czas na to, aby egzekwować dosyć drastycznie 

poprzez kary, przez kary nałożone na tych, którzy zaśmiecają nam nasze miasto. 

Z jednej strony piękne tereny zielone, drogi, a z drugiej strony obserwujemy 

szczególnie w tych wielkich skupiskach, aglomeracjach mieszkalnych, osiedlach, to co 

się tam wyrabia. Nie przestrzegamy jako mieszkańcy terminów, dat. Wywożą nam 

gabaryty, a na drugi dzień pojawiają się kolejne. Proszę Państwa, pewne rzeczy 

można zaplanować. Pomieszanie tych gabarytów z tymi śmieciami, to jest naprawdę 

żenujące. Z jednej strony cieszymy się, organizujemy różnego rodzaju zbiórki, 

zbieramy śmieci z naszego miasta, wszystko jest fajnie proszę Państwa jak to robimy 

w lesie, w rzekach – cel szczytny, ale jak my sprzątamy w czynie społecznym osiedla 

i później jeszcze raz za to płacimy, bo ktoś to musi wywieźć, ktoś to musi zważyć, to 

coś jest nie tak, dlatego moja prośba Panie Burmistrzu, może to co powiem będzie 

niepopularne, ale rzeczywiście bardzo bym prosił, żeby zmobilizować wszystkie 

służby, aby teraz już mieszkańców karać. Burmistrzowie ościennych miast wprowadzili 

takie formy egzekwowanie czystości i też to było niepopularne, ale na dzień dzisiejszy 

ja chyba nie widzę innego rozwiązania. Musimy zadbać o tą naszą czystość, 

a jednocześnie proszę Państwa, taniej nie będzie. Nie będziemy już taniej płacić za 

śmieci, tylko coraz więcej, ponieważ koszty pracy, płacy, wywozu rosną, a my toniemy 

w tych śmieciach. Nawet Chińczycy nie odbierają od nas tych odpadów, a gdzieś je 

trzeba mądrze składować. Taka moja ogromna prośba i apel do mieszkańców, 

żebyśmy o to nasze miasto zadbali, a przy okazji będziemy dbali o swój portfel, bo 

będzie może nieco taniej. Szanowni Państwo, otwarte klapy śmietników, ja już nie 

będę wchodził w szczegóły, bo sesja nie jest od tego, ale otwarte klapy gdzie deszcz 

leje setki litrów wody, które później wywozimy i za to płacimy, to są takie niuanse, 

o które powinniśmy zadbać. I jeżeli będzie okazja Szanowni Państwo, to też może 

jeszcze raz edukować ekologicznie. Z jednej strony egzekwować, a z drugiej cały czas 

przypominać, to co na wstępie powiedziałem.  

Głos zabrał Wiceprzewodniczący Pan Zdzisław Duda: W odniesieniu do wypowiedzi 

radnego Pana Damiana Ślaka, że wywózka wielkich gabarytów jak meble na PSZOK 

i ich składowanie jest nieodpłatne. Wywoziłem ostatnio meble i nic nie zapłaciłem. 
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Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska: Mieszkańcy, często mają z tym 

problem i obawiają się tego, że wywiezienie na PSZOK wiąże się z jakąś opłatą, więc 

dobrze się stało, że Pan radny Zdzisław Duda przypomniał o tym. Trzeba mówić 

wszystkim, że takie opłaty nie są pobierane, co też pozwoli troszeczkę zmienić tok 

myślenia.  

Głos zabrała Pani Jolanta Kobak: Wysoka Rado, Panie Burmistrzu. Mam jeszcze 

taką sugestię do wypowiedzi Pana Armina, z którą w zupełności się zgadzam. Mówisz 

o tym deszczu, który pada i to wszystko płynie, a ile zarazków wpływa do naszych 

rynsztoków itd., ale może zacząć od tego, żeby wszystkie wspólnoty na terenie miasta 

zadaszyły swoje kubły i to by było może niecałkowitym, ale jakimś chociaż 

połowicznym rozwiązaniem, bo od czegoś trzeba zacząć. Poza tym zwróciłabym 

uwagę służbom komunalnym, które nie do końca wywożą te gabarytowe odpady, bo 

na przykład, jeżeli jest wersalka – sama to widziałam – i odpadnie jeden czy drugi bok, 

to potrafią to zostawić, zabiorą wersalkę i pojadą, a to później nawarstwia się, pada na 

to deszcz, to gnije, ktoś jeszcze coś na to dorzuci i to się wszystko składa na krajobraz, 

który widzimy pod śmietnikami.   

Głos zabrał radny Pan Piotr Bryła: Wysoka Rado, Panie Burmistrzu, tak jak tutaj 

zabierał głos Pan Armin, rzeczywiście to u nas kuleje. Oprócz tego, że te koszty nam 

rosną przez gabaryty. to jeszcze brak jest segregacji śmieci przez mieszkańców, a to 

segregacja jest bardzo ważna. Powinniśmy starannie segregować śmieci, codziennie 

jest inna frakcja wywożona, ludzie o tym zapominają. My w uchwale mamy kary za 

niesegregowanie, czy taką procedurę już wdrożyliśmy, czy już w tym roku były do 

kogoś kierowane takie kary, nie pytam o wielkości kary, ale czy np. chociaż 

Spółdzielnia otrzymała takie pismo, że jest zła segregacja, że są niedopilnowane te 

rzeczy, bo odbiorca odpadów ma obowiązek dać nam taki sygnał o złej segregacji 

i gmina w tej sprawie powinna reagować u zarządcy czy właściciela nieruchomości. Te 

opłaty wówczas są czterokrotnie większe. Tutaj rzeczywiście musimy to 

konsekwentnie egzekwować. Wszyscy mieszkańcy będą w przyszłości płacić większe 

opłaty śmieciowe przez to, że kilkanaście procent tych mieszkańców naszego miasta 

po prostu ma to w nosie i nie segreguje śmieci.  

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska: Szanowni Państwo, rozmawialiśmy 

też na Komisji w tym temacie i faktycznie Pani Kierownik Barańska słusznie zwróciła 

uwagę na to, Pani Kobak też wspomniała o zadaszeniu boksów i wiat, dlaczego nie są 

zamknięte pojemniki, bo często osoby starsze, dzieci nie mają siły albo nie dosięgają, 

bo jest za wysoko i nie potrafią tego zrobić. I to jest też taki problem, że te klapy są 

otwarte, więc zadaszenie w pewnym stopniu rozwiązuje problem tego, żeby te opady 

wyeliminować.  

Głos zabrał radny Pan Stanisław Bartczak: Oczywiście słuszne są wypowiedzi 

Państwa radnych, warto bardziej skrupulatnie do tego przystąpić i jakieś działania 

podejmować. W związku z tym, że wszyscy radni jesteśmy na sesji, proponowałbym, 

aby przyjrzeć się jeszcze raz i spróbować podejść do tematu własnego zakładu 

wywozu śmieci, bo zyski, które firma pobiera mogłyby zostać u nas, co nie znaczy, że 

te koszty z biegiem lat nie będą rosły z różnych powodów, ale jednak tu moglibyśmy 

spróbować podejść do tego, przeliczyć i zobaczyć wyłaniając własny zakład wywozu 
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śmieci z wyłączeniem zysku jaki pobiera firma. Tu bym prosił o podjęcie jakiegoś 

dialogu, rozmowy, przyjrzenia się temu czy rzeczywiście miałoby to sens, bo niektóre 

miasta mają własny zakład i z tego co wiem lepiej funkcjonują.  

Radny Pan Damian Ślak: Wrócę jeszcze to tego PSZOK-u. Trzeba pamiętać, że jest 

bezpłatnie pod warunkiem, że to jest segregowane, czyli zmieszanych śmieci nie 

można sobie zawieźć, ale segregowane plus gabaryty, opony z ograniczeniem, oraz 

gruz, który też jest wrzucany do kontenerów, który waży, a za to wszystko płacimy, 

dlatego Mieszkańcy Kłodzka - zadbajcie o nasze miasto. Chcecie, żeby było piękne, 

chcecie żebyśmy budowali nowe ulice, to z czegoś trzeba to wziąć. 2,5 mln zł, to jest 

kawałek asfaltu. Pamiętajcie, że najwyższa stawka, która ustawowo może być, to jest 

około 46 zł, a  jest to kwota, która nawet nie pokryje tego co wydajemy na wywóz 

śmieci.  

Głos zabrał radny Pan Zbigniew Kucharek: Wysoka Rado, Panowie Burmistrzowie, 

Pani Przewodnicząca. To co powiedział Pan Jarosz, tu całą winę, patrząc na te zdjęcia 

na facebooku, jak to było tam nieposegregowane, wygląda to obskurnie, moim daniem 

jest winą wspólnot, bo ci co mają domy i pojedyncze mieszkania nie można stwierdzić 

czegoś takiego, że pozostają wystawione takie gabaryty. Przy takiej dużej aglomeracji, 

z wypowiedzi innych, bo z mojej strony też padały zapytania, powiedzieli, że on nie 

widział, on nie wie kto to wyrzucił, ale sami dobrze wiedzą kto wynosi, kto robi remont 

i trzeba to otwarcie powiedzieć. Może trzeba jakiś wniosek do uchwały wnieść, że jest 

dodatkowe obciążenie i odpowiedzialność za to jaką ponosi Spółdzielnia czy 

wspólnoty. Przecież oni dobrze wiedzą, gdzie są jakie remonty, bo są zgłaszane 

i wiedzą dobrze gdzie później te śmieci, te gabaryty, połamane meble się znajdują. 

Wszystko tutaj się zrzuca na Radę Miasta, są skargi, wnioski do Pana Burmistrza.               

My sami jesteśmy nieodpowiedzialni i źle się zachowujemy w stosunku do miasta, 

a żądamy od miasta kultury, porządku, wyglądu itd. Tak jak kolega Damian powiedział, 

to jednak są koszt. 2,5 mln zł, to jest wyłożenie naszej drogi przy ul. Lipowej, to co Pan 

Burmistrz powiedział, w przyszłym roku do sierpnia, ale wszystkie sprawy związane 

z podwyżkami czy wprowadzeniem, to co zamknął Pan Burmistrz w swojej wypowiedzi 

składając to już ponad rok wcześniej i były wprowadzone podwyżki, a do końca tego 

roku, czy w nowym roku zamknie się temat starych cen, więc z nową Radą, z nowym 

działaniem będą musiały ceny pójść do góry i znów będzie narzekanie mieszkańców, 

że idą podwyżki za śmieci, a i tak syf jest w mieście. Tak jak kolega Jarosz powiedział, 

powinny być wyciągnięte konsekwencje albo w stosunku do Spółdzielni 

Mieszkaniowej, do wspólnot, a nawet do tych zamieszkałych pojedynczo w domach 

jednorodzinnych. Nawet będąc na grzybach widziałem, że śmieci są w lesie                               

i zbierałem je z wnuczką do bagażnika razem z grzybami i do domu. To jest haniebne. 

Jak można prosić, bo żądać to jest problem, naszych kochanych mieszkańców. Jest 

tylko krytyka, jest tylko źle, ale w drugą stronę - co od siebie damy, żeby było lepiej? 

I to jest dość istotną sprawą.  

Burmistrz Miasta Pan Michał Piszko: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado. 

Chciałbym się odnieść do tych wszystkich wypowiedzi Państwa radnych. Radny Pan 

Armin Jarosz ma zdecydowanie rację i ten postulat jak najbardziej popieram. Mamy 

problem z egzekwowaniem kultury wynoszenia tych odpadów komunalnych. Bardzo  

duża liczna w tym ogólnym strumieniu odpadów, które są wywożone z miasta, to są 
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niestety odpady zmieszane czyli nieposegregowane i to robi duży koszt. Oczywiście 

mamy problem z gabarytami i m.in. te koszty, które ponosimy na gminny system 

odprowadzania odpadów komunalnych też dużo generują te odpady gabarytowe. Brak 

tutaj dyscypliny wśród mieszkańców, żeby te odpady wielkogabarytowe typu kanapa 

czy fotel wynieść dzień wcześniej albo w dniu, w którym jest zapowiedziany odbiór. 

Cały czas zachęcam osoby, które korzystają z telefonów komórkowych do 

zainstalowania aplikacji Eco Harmonogram, w której to aplikacji można znaleźć 

informację jak, co i gdzie segregować, jak również są informacje na temat kiedy są 

odbierane poszczególne frakcje odpadowe. I tak na przykład, jeżeli chodzi o odpady 

wielkogabarytowe i zużyte opony, to następny termin wywozu tych odpadów przypada 

na 19 grudnia i wtedy można 18 grudnia lub 19 grudnia z samego rana ten odpad 

wynieść i on zostanie zabrany. Na bieżąco reagujemy na zgłoszenia mieszkańców 

dotyczące tego, że np. zalegają odpady wielkogabarytowe przy boksach, bo nie 

chciałbym się narażać na krytykę, że odpady tydzień, dwa, trzy, zalegają w tym boksie, 

więc daje się dodatkowe zlecenie firmie, która poza harmonogramem, dodatkowo 

odbiera ten odpad, a to niestety kosztuje. I tutaj rzeczywiście ważna jest edukacja. 

Jeżeli chodzi o kary, to jeszcze nie przeprowadziliśmy procedury karania 

mieszkańców, ale były już upomnienia. Staramy się tu podchodzić do tego dosyć 

elastycznie, żeby też tak nie egzekwować tych kar ze względu na to, że jest to trudne 

i skomplikowane. Ustawa mówi jedno, a my musimy wykonać drugie. Mam pytanie – 

co zrobić gdzie mamy blok, w którym jest 40 mieszkań i załóżmy, że 39 lokatorów 

dobrze segreguje odpady, a znajdzie się jeden, który tego nie robi i jak złapać tego 

jednego? Wtedy niestety trzeba zastosować zasadę odpowiedzialności zbiorowej 

i karać wszystkich tą kwotą czterokrotnie wyższą i to jest problem. Uważam, że w ogóle 

problem śmieciowy powinien być rozwiązany systemowo na samej górze, zaczynając 

od ustawy. I przede wszystkim oprócz tych wątków edukacyjnych, które są bardzo 

istotne, wątków dotyczących samodyscypliny nas wszystkich jako mieszkańców i jak 

widzimy taką sytuację, że ktoś podrzuca odpady, to naprawdę nie wahajmy się, 

zadzwońmy na Straż Miejską, zgłośmy to. Proszę nie traktować tego jako donos tylko 

jak taki obywatelski obowiązek, który mamy do spełnienia i dbanie o nasze środowisko, 

i o naszą przestrzeń. Straż Miejska oczywiście nakłada mandaty karne za podrzucenie 

śmieci przy boksach, bo udaje się nam co jakiś czas namierzyć i złapać osoby 

nieuczciwe, które to robią, ale uważam, że ten problem należy rozwiązać systemowo 

i przede wszystkim zrobić tak, aby sami producenci opakowań ponosili czynny udział 

w kosztach utylizowania tych odpadów, ale to jest kwestia systemowego rozwiązania 

poprzez ustawę, poprzez odpowiednie przepisy i trzeba zrobić wszystko w najbliższym 

czasie, mówię tutaj globalnie o całych kraju, aby zmniejszyć ilość opakowań różnego 

rodzaju albo przynajmniej spowodować to, żeby te opakowania były jak najbardziej 

jednorodne. Dzisiaj mamy taką sytuację, że kupujemy zabawkę dla dziecka i w tym 

opakowaniu mamy elementy papieru, plastiku, stali, gumy, styropianu. Siłą rzeczy, 

wielu osobom nie chce się tego segregować i wrzucają wszystko do odpadów 

zmieszanych, a nawet jak wrzucą do papieru czy plastiku, to i tak później cały ten 

kontener jest zakwalifikowany przez firmę sprzątającą jako zmieszany odpad i jest 

liczony tonażowo za zmieszany odpad i z tego niestety wynikają takie koszty. Jeszcze 

raz zaapeluję do wszystkich, nie tylko Państwa, ale też Mieszkańców, abyśmy byli 

bardziej zdyscyplinowani jeżeli chodzi o terminy wywozu odpadów i razem nawzajem 

siebie pilnowali, bo ten system nigdy się nie zbilansuje, a będzie wręcz generował 
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coraz to większe koszty. Odnosząc się jeszcze do tego pomysłu, żeby stworzyć własny 

zakład usług komunalnych, o którym wspomniał Pan radny. To nie jest dobry pomysł 

Panie radny, bo przykład mamy chociażby w Gminie Miejskiej Nowa Ruda, w której 

mamy taki zakład i nie wiem czy Pan wie jakie są tam stawki? - To jest 41 zł od osoby. 

My mamy 38 zł. Mimo, że jest to zakład komunalny, jednak nie był w stanie 

wypracować mniejszej stawki za te odpady, bo tu trzeba wziąć pod uwagę koszty 

pracy, koszty paliwa, sprzęt, infrastrukturę, opłaty środowiskowe na regionalnych 

instalacjach przetwarzania, ubezpieczenie, to wszystko składa się sumarycznie na 

taką kwotę. I moim zdaniem takie rozwiązanie, w którym trzeba by było – jak Pan radny 

sugeruje – stworzyć własny zakład budżetowy z obsługą, pracownikami, 

wynagrodzeniami, kupieniem maszyn, wcale nie przyniesie efektów związanych 

z oszczędnościami. Tu potrzeba rozwiązań systemowych, przemyślanych w ustawie, 

które mogłyby ten problem po części rozwiązać, ale to trzeba zrobić z ludźmi i przede 

wszystkim z producentami odpadów.  

Głos zabrała radna Pani Jolanta Kobak: Wysoka Rado, Panowie Burmistrzowie. 

Wielokrotnie na Komisji Budżetowej rozmawialiśmy na temat śmieci co by można było 

zrobić. Pan Burmistrz Tracz kiedyś sugerował worki, które będą oznakowane, 

szczególnie worki dotyczące wspólnot mieszkaniowych, dużych wspólnot 

mieszkaniowych. I wówczas będziemy wiedzieć, jaki mamy numer, jaka osoba 

dysponuje tym numerem, jakie wrzuca śmieci i wtenczas złapiemy tego „króliczka”, 

złapiemy tą czterdziestą osobę, a 39 będzie miało święty spokój. Nie wiem czy nie 

byłyby to mniejsze koszty niż w tej chwili. Mielibyśmy czyste, poukładane, 

posegregowane śmieci.  

Glos zabrał Zastępca Burmistrza Pan Wiesław Tracz: Pozwolę siebie uzupełnić tę 

wypowiedź dlatego, że rzeczywiście tego typu systemy w Polsce już obowiązują, 

natomiast one obowiązują w sposób nieoficjalny. Tak jak Pan Burmistrz powiedział, na 

dzień dzisiejszy zwłaszcza w wielkich wspólnotach nie ma możliwości identyfikacji 

poszczególnego mieszkańca. W związku z tym, wspólnota jest jednym podmiotem. 

I w dzisiejszym systemie prawnym nawet, jeżeli byśmy identyfikowali kodem 

kreskowym, kartą, kodem QR, to jest możliwość identyfikacji podmiotu czyli np. 

wspólnoty, ale nie pojedynczego mieszkańca. I tu potrzebne są jasne zmiany 

dotyczące możliwości identyfikacji każdego mieszkańca z osobna. To niestety także 

wiąże się z dużymi inwestycjami, bo system workowy jest tutaj pewnym 

uproszczeniem. On jest możliwy oczywiście przy np. budownictwie jednorodzinnym, 

bo wtedy każda nieruchomość jest oznakowana, nie każdy mieszkaniec tylko 

nieruchomość oznakowana jest np. kodem kreskowym lub kodem QR i wtedy 

szczytuje się określony kod, który identyfikuje daną nieruchomość, wiadomo kto 

wystawia odpady i czy są one posegregowane czy nie, ale w sytuacji budownictwa 

wielorodzinnego mamy zbiorcze punkty odbioru odpadów i w tym momencie wiele 

klatek schodowych danego budynku jest przypisanych do danego punktu odbioru. I tu 

ten system workowy nie bardzo jest możliwy dlatego, że firma odbierająca odpady 

przyjeżdżając ma już wypełniony pojemnik i tu nie jest możliwe odczytywanie w tym 

momencie kodów z poszczególnych worków. Odczytywany jest tylko kod z danego 

punktu odbioru odpadów czyli tego ogniska do którego przypisanych jest kilka 

budynków albo kilka klatek schodowych. W związku z tym, wiązałoby się to 

z  koniecznością także ogromnych inwestycji wyposażeniowych, bo takie oczywiście 
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są możliwe, kiedy montuje się specjalne zbiorniki na odpady, gdzie mieszkaniec 

podchodzi i odczytuje np. z aplikacji kod czy też skanuje z karty, i wtedy dopiero 

następuje identyfikacja mieszkańca, otwiera się ten pojemnik i dopiero wtedy jest 

możliwość wysypania czy włożenia zapakowanych odpadów w określonej frakcji 

i system komputerowy rejestruje kto to zrobił. Oczywiście wiąże się to z koniecznością 

wyposażenia miasta w tego typu pojemniki, to jest ogromny koszt. My mamy 

w zamiarach zapoczątkowanie takiego systemu głównie zaczynając od centrum 

miasta. Pamiętacie Państwo te pojemniki, które są pojemnikami podziemnymi. To ma 

działać na podobnej zasadzie, ale cały czas brakuje nam oprzyrządowania prawnego 

tak, żeby to dawało możliwość identyfikacji każdego mieszkańca z osobna, czy on 

segreguje czy nie segreguje. My tutaj narzekamy, natomiast jako Państwo zrobiliśmy  

i tak wielki krok do przodu. I dzisiaj wygląda to i tak lepiej niż 5 czy 10 lat temu, ale 

przed nami jeszcze długa droga dlatego, że jako społeczeństwo mamy opory przed 

pewnymi rozwiązaniami bardzo radykalnymi, o których powiedział także Pan 

Burmistrz. A mianowicie, po pierwsze, uczestnictwo producentów lub podmiotów 

wprowadzających dany produkt na rynek w kosztach tego przetwarzania, 

a sprzedanego odpadu, który trafia do klienta. Początki tego systemu już są 

zaplanowane, bo najprawdopodobniej w przeciągu jednego lub dwóch lat będzie 

wprowadzany system kaucyjny, jeżeli chodzi o napoje. Będziemy płacić kaucje za 

butelki plastikowe i za puszki aluminiowe, a później będziemy otrzymywać zwrot, czyli 

sklepy będą już w to zaangażowane. Podstawowym problemem Polski jako kraju, 

jeżeli chodzi o przetwarzanie odpadów cały czas jest to, że my wszyscy jako 

społeczeństwo zbyt wielką ilość odpadów dostarczamy na wysypiska odpadów. Zbyt 

małą ilość tych odpadów przetwarzamy. To jest opór przed np. spalarniami odpadów. 

Taki opór w społeczeństwie cały czas tkwi w sytuacji kiedy np. państwa skandynawskie 

uznawane przez nas za najbardziej ekologiczne, tam gdzie jest niby najczystsze 

powietrze, to te społeczeństwa nie stronią od tego typu rozwiązań i tam te spalarnie 

odpadów funkcjonują i pełnią funkcję ciepłowni dla większych skupisk. Oczywiście to 

musi być realizowane w odpowiednich technologiach i to muszą być rozwiązania, które 

są przyjmowane właśnie odgórnie, aby były narzucane pewne formy. My jako kraj 

pewnie niedługo będziemy płacić kary środowiskowe, jeżeli chodzi o nasze 

zobowiązania w stosunku do Unii Europejskiej, bo tak jak powiedziałem cały czas zbyt 

dużą ilość odpadów dostarczamy na wysypiska śmieci. W nas samych tkwi takie 

przekonanie, że jak wysypujemy odpad, to gdzie on trafia? On trafia na wysypisko. 

Natomiast problem polega na tym, że np. w państwach skandynawskich jest to 

naprawdę znikomy procent tego co ludzie wysypują do pojemników, jeżeli chodzi 

o dalszą ścieżkę tego odpadu. Bardzo znikomy procent trafia tam na wysypiska 

odpadów, a większość tych odpadów w różny sposób jest przetwarzana. Z odpadów 

bio można wytwarzać biogaz, ten biogaz może być używany także do ogrzewania 

mieszkań i domów. Plastik może być przetwarzany i ponownie wytwarzany, jeżeli 

chodzi o nowe produkty. Naszym problemem jest cały system cyrkulacji tego odpadu, 

obiegu w gospodarce. My cały czas patrzymy na to w uproszczony sposób i każdy 

mieszkaniec też patrzy na to w uproszczony sposób, bo zbiera odpady, wysypuje i nie 

interesuje go, to co dalej się z tym odpadem dzieje. Jedyne co go interesuje, to to, 

żeby płacić jak najmniej. Jeżeli nie będziemy myśleć jako zbiorowość, jako całe 

społeczeństwo, mieszkańcy danego środowiska, to nigdy tak naprawdę tego nie 

uporządkujemy. Ta cecha tkwiąca w naszej mentalności, że my wiemy kto nie 
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segreguje i gdzieś ktoś podrzuca odpad, ale nie powiemy o tym, bo po co mamy się 

narażać, po co mamy wychodzić przed szereg, powoduje to, że później wszyscy za to 

płacimy, płacimy wyższe stawki.  

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska: Za chwilę będziemy kończyć dyskusję 

Szanowni Państwo, jest ona dosyć długa i ciekawa.    

Głos zabrał radny Pan Bogusław Procak: Szanowna Pani Przewodnicząca, 

Szanowne Panie Radne, Panowie Radni, Panowie Burmistrzowie i Szanowni 

Mieszkańcy, którzy oglądają naszą sesję. Tak trochę żeśmy połajali chyba za dużo 

mieszkańców i załóżmy, że wszystko jest przez mieszkańców dobrze segregowane, 

a za wywóz i tak firma będzie żądać więcej, więc chyba w przyszłości musimy jednak 

szukać innych rozwiązań. Może trzeba podpatrzeć inne gminy choćby Bystrzycę 

Kłodzką, która obniżyła niewiele, bo chyba o złotówkę, ale jednak obniżyła opłaty. 

Dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska: Pan Zdzisław Duda jako ostatni 

weźmie udział w dyskusji.                                

Wiceprzewodniczący Rady Pan Zdzisław Duda: Do wypowiedzi Pana Burmistrza 

Tracza, w pełni bym się zgadzał. Panowie radni z PiS być może będą mnie za to 

atakować, ze spalarnię śmieci. Byłem teraz w Dolinie Popradu przez trzy tygodnie, 

jeździliśmy często do Słowacji. Tam w Słowacji są spalarnie śmieci w mieście, 

w centrach, przechodziłem obok takiej spalarni i tak jak mówiła Pani Jolanta Kobak, to 

są laboratoria. Naprawdę warto zainwestować w takie coś i zmniejszyć w ten sposób 

opłaty. I one na pewno nie zanieczyszczą nam tu powietrza. A miasta w których byłem  

po stronie słowackiej, to też są miasta uzdrowiskowe.  

Do zabrania głosu zgłaszał się radny Pan Stanisław Bartczak.   

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska: Szanowni Państwo, wchodzimy 

w temat spalarni, więc myślę, że na tym się zatrzymamy, bo rozgorzała dyskusja, 

a debatujemy nad projektem uchwały na druku nr 622.         

Radna Pani Jolanta Kobak: Czy ja mogę tylko jedno słowo?       

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska: Nie proszę Państwa, zamykam 

dyskusję. 

Radna Pani Jolanta Kobak: Nie przedstawiciele PiS-u. 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska: Pani radna, wzywam Panią do tego, 

żeby Pani nie robiła dwugłosu na sali. Druk nr 622 w sprawie pokrycia części kosztów 

gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących                                              

z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. Pozytywna opinia 

Komisji. Dyskusja jest zamknięta. Przechodzimy do głosowania. 
 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska poddała pod głosowanie podjęcie 

uchwały w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi 

z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi, druk nr 622. 
 

Głosowanie: za – 20, przeciw – 0, wstrzymało się - 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr LXVI/613/2023. (Zał. nr 10) 
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10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

środków transportowych, druk nr 623. (Zał. nr 11) 

Projekt uchwały został przedłożony radnym. 
 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska poprosiła o przedstawienie opinii 

Komisji merytorycznej.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Polityki Gospodarczej Pani Aneta 

Łosiewicz poinformowała, że Komisja wnioskuje o przyjęcie projektu uchwały na 

druku nr 623 bez poprawek.  

Uwag i zapytań do projektu nie stwierdzono. 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska poddała pod głosowanie podjęcie 

uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych, 

druk nr 623.  
 

Głosowanie: za – 19, przeciw – 0, wstrzymało się - 2. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr LXVI/614/2023. (Zał. nr 12) 

 

11. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości, druk nr 624. (Zał. nr 13) 

Projekt uchwały został przedłożony radnym. 
 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska poprosiła o przedstawienie opinii 

Komisji merytorycznej.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Polityki Gospodarczej Pani Aneta 

Łosiewicz poinformowała, że Komisja wnioskuje o przyjęcie projektu uchwały na 

druku nr 624 bez poprawek.  

Uwag i zapytań do projektu nie stwierdzono. 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska poddała pod głosowanie podjęcie 

uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości, druk                   

nr 624. 

Głosowanie: za – 17, przeciw – 0, wstrzymało się - 4. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr LXVI/615/2023. (Zał. nr 14) 

 

12. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę nr XLIV/478/2014 Rady Miejskiej 

w Kłodzku z dnia 30 stycznia 2014 r. w sprawie zwolnienia od podatku od 

nieruchomości w ramach pomocy de minimis na wspieranie 

zagospodarowania obiektu kulturowo-przyrodniczego Twierdzy Głównej 

i Fortu Owcza Góra, druk nr 625. (Zał. nr 15)   

Projekt uchwały został przedłożony radnym. 
 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska poprosiła o przedstawienie opinii 

Komisji merytorycznej.  
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Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Polityki Gospodarczej Pani Aneta 

Łosiewicz poinformowała, że Komisja wnioskuje o przyjęcie projektu uchwały na 

druku nr 625 bez poprawek.  

Uwag i zapytań do projektu nie stwierdzono. 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska poddała pod głosowanie podjęcie 

uchwały zmieniającej Uchwałę nr XLIV/478/2014 Rady Miejskiej w Kłodzku z dnia                   

30 stycznia 2014 r. w sprawie zwolnienia od podatku od nieruchomości w ramach 

pomocy de minimis na wspieranie zagospodarowania obiektu kulturowo-

przyrodniczego Twierdzy Głównej i Fortu Owcza Góra, druk nr 625. 

Głosowanie: za – 19 , przeciw – 0, wstrzymało się - 2. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr LXVI/616/2023. (Zał. nr 16) 

 

13. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę nr XLIX/363/2017 Rady Miejskiej 

w Kłodzku z dnia 30 listopada 2017 r. w sprawie określenia szczegółowych 

zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania terminów spłaty lub 

rozkładania na raty oraz niedochodzenia należności pieniężnych o 

charakterze cywilnoprawnym, przypadających Gminie Miejskiej Kłodzko 

lub jej jednostkom organizacyjnym, warunków dopuszczalności pomocy 

publicznej w przypadku, w którym ulga stanowić będzie pomoc publiczną 

oraz wskazania organów lub osób uprawnionych do udzielania tych ulg, 

druk nr 626. (Zał. nr 17) 

Projekt uchwały został przedłożony radnym. 
 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska poprosiła o przedstawienie opinii 

Komisji merytorycznej.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Polityki Gospodarczej Pani Aneta 

Łosiewicz poinformowała, że Komisja wnioskuje o przyjęcie projektu uchwały na 

druku nr 626 bez poprawek.  

Uwag i zapytań do projektu nie stwierdzono. 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska poddała pod głosowanie podjęcie 

uchwały zmieniającej Uchwałę nr XLIX/363/2017 Rady Miejskiej w Kłodzku z dnia 30 

listopada 2017 r. w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu 

umarzania, odraczania terminów spłaty lub rozkładania na raty oraz niedochodzenia 

należności pieniężnych o charakterze cywilnoprawnym, przypadających Gminie 

Miejskiej Kłodzko lub jej jednostkom organizacyjnym, warunków dopuszczalności 

pomocy publicznej w przypadku, w którym ulga stanowić będzie pomoc publiczną oraz 

wskazania organów lub osób uprawnionych do udzielania tych ulg, druk nr 626.  

Głosowanie: za – 21, przeciw – 0, wstrzymało się - 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr LXVI/617/2023. (Zał. nr 18) 
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14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie 

bezprzetargowym na czas oznaczony umowy dzierżawy nieruchomości 

stanowiącej własność Gminy Miejskiej Kłodzko, druk nr 613. (Zał. nr 19) 

Projekt uchwały został przedłożony radnym. 
 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska poprosiła o przedstawienie opinii 

Komisji merytorycznej.  

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu 

Przestrzennego Pan Zbigniew Nowak poinformował, że Komisja wnioskuje 

o przyjęcie projektu uchwały na druku nr 613 bez poprawek.  

Uwag i zapytań do projektu nie stwierdzono. 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska poddała pod głosowanie podjęcie 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym na czas 

oznaczony umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność Gminy Miejskiej 

Kłodzko, druk nr 613.   
 

Głosowanie: za – 21, przeciw – 0, wstrzymało się - 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr LXVI/618/2023. (Zał. nr 20) 
 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie 

bezprzetargowym na czas nieoznaczony umowy dzierżawy 

nieruchomości stanowiących własność Gminy Miejskiej Kłodzko, druk               

nr 619. (Zał. nr 21) 

Projekt uchwały został przedłożony radnym. 
 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska poprosiła o przedstawienie opinii 

Komisji merytorycznej.  

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu 

Przestrzennego Pan Zbigniew Nowak poinformował, że Komisja wnioskuje 

o przyjęcie projektu uchwały na druku nr 619 bez poprawek.  

Uwag i zapytań do projektu nie stwierdzono. 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska poddała pod głosowanie podjęcie 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym na czas 

nieoznaczony umowy dzierżawy nieruchomości stanowiących własność Gminy 

Miejskiej Kłodzko, druk nr 619. 
 

Głosowanie: za – 21, przeciw – 0, wstrzymało się - 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr LXVI/619/2023. (Zał. nr 22) 
 

16. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia zasad przeznaczania do sprzedaży 

nieruchomości gruntowych oddanych w użytkowanie wieczyste oraz 

szczegółowe wytyczne sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz ich 

użytkowników wieczystych, druk nr 627. (Zał. nr 23) 

Projekt uchwały został przedłożony radnym. 
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Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska poprosiła o przedstawienie opinii 

Komisji merytorycznych.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Polityki Gospodarczej Pani Aneta 

Łosiewicz poinformowała, że Komisja wnioskuje o przyjęcie projektu uchwały na 

druku nr 627 bez poprawek.  

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu 

Przestrzennego Pan Zbigniew Nowak poinformował, że Komisja wnioskuje 

o przyjęcie projektu uchwały na druku nr 627 bez poprawek.  

Uwag i zapytań do projektu nie stwierdzono. 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska poddała pod głosowanie podjęcie 

uchwały w sprawie ustalenia zasad przeznaczania do sprzedaży nieruchomości 

gruntowych oddanych w użytkowanie wieczyste oraz szczegółowe wytyczne 

sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz ich użytkowników wieczystych, 

druk nr 627. 
 

Głosowanie: za – 21, przeciw – 0, wstrzymało się - 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr LXVI/620/2023. (Zał. nr 24) 
 

17. Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków 

sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz ich użytkowników 

wieczystych, druk nr 628. (Zał. nr 25) 

Projekt uchwały został przedłożony radnym. 
 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska poprosiła o przedstawienie opinii 

Komisji merytorycznych.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Polityki Gospodarczej Pani Aneta 

Łosiewicz poinformowała, że Komisja wnioskuje o przyjęcie projektu uchwały na 

druku nr 628 bez poprawek.  

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu 

Przestrzennego Pan Zbigniew Nowak poinformował, że Komisja wnioskuje 

o przyjęcie projektu uchwały na druku nr 628 bez poprawek.  

Głos zabrał radny Pan Zbigniew Kucharek: Wysoka Rado, Panowie Burmistrzowie. 

Mnie interesuje temat, bo wiele osób jednak nie posiada własności, a posiada 

dzierżawę wieczystą. Chciałbym prosić o taką drobną wypowiedź Burmistrza jak to 

wygląda, jakie to są opłaty ze zniżkami. Jest to jakimś wyszczególnieniem, ale dobrze 

by było coś na ten temat informacyjnie przekazać dla większości mieszkańców. 

Burmistrz Miasta Pan Michał Piszko: Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo. 

Panie radny, udzielę odpowiedzi na piśmie ze względu na to, że tutaj jest zbyt dużo 

niuansów i formalnoprawnych aspektów. Przygotujemy odpowiedź na piśmie i wtedy 

będzie można szerszemu gremium mieszkańców przygotować odpowiedź.   

Więcej uwag i zapytań do projektu nie stwierdzono. 
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Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska poddała pod głosowanie podjęcie 

uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków sprzedaży nieruchomości 

gruntowych na rzecz ich użytkowników wieczystych, druk nr 628. 
 

Głosowanie: za – 21, przeciw – 0, wstrzymało się - 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr LXVI/621/2023. (Zał. nr 26) 
 

18. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr XXVII/238/2020 Rady 

Miejskiej w Kłodzku z dnia 22 grudnia 2020 r. w sprawie wyznaczenia 

obszaru i granic aglomeracji Kłodzko, druk nr 617. (Zał. nr 27) 

Projekt uchwały został przedłożony radnym. 
 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska poprosiła o przedstawienie opinii 

Komisji merytorycznych.  

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu 

Przestrzennego Pan Zbigniew Nowak poinformował, że Komisja wnioskuje 

o przyjęcie projektu uchwały na druku nr 617 bez poprawek.  

Przewodniczący Komisji Spraw Obywatelskich i Porządku Publicznego Pan Piotr 

Bryła poinformował, że Komisja wnioskuje o przyjęcie projektu uchwały na druku 

nr 617 bez poprawek.  

Głos zabrała radna Pani Aneta Łosiewicz: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado. 

Chciałabym zwrócić uwagę również mieszkańcom, że jest to dosyć ważna uchwała,   

w związku z tym, że aktualizuje się i zmienia się obszar aglomeracji, aby objąć ten 

obszar w przyszłości i uzyskać dofinansowanie do tego, żeby jak największy obszar 

miasta był skanalizowany, bo to będzie dobrze wpływało na środowisko. 

Oczyszczalnie przydomowe nie zawsze spełniają wymogi ochrony środowiska, 

dochodzi do różnych naruszeń. I tutaj myślę, że kilka lat temu, również w obrębie 

Leszczyny, były też takie wnioski Pana Prezesa Wodociągów o to, żeby jak najwięcej 

mieszkańców otrzymało dofinansowanie i jak najwięcej mieszkańców podłączało się.           

Myśl, że w najbliższym czasie uda się uzyskać kolejne dofinansowanie, aby 

mieszkańcy mogli być podłączeni do wspólnej sieci.        

Radny Pan Piotr Bryła: Gmina Miejska Kłodzko spełnia wskaźnik oczyszczenia 

ścieków, ponieważ wynosi on 98,7%, ale jeszcze jest rzeczywiście na naszym terenie 

300 bezodpływowych zbiorników, które wiadomo w jakim są stanie. Nie są szczelne               

i o tym wszyscy wiemy, dlatego warto by było cały ten obszar skanalizować i objąć 

systemem zbiorczym.  

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska: Przytoczone dane należy uznać za 

fakt, ponieważ Pan radny Bryła posiada wiedzą specjalną na ten temat.   

Więcej głosów nie stwierdzono. 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska poddała pod głosowanie podjęcie 

uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr XXVII/238/2020 Rady Miejskiej w Kłodzku 

z dnia 22 grudnia 2020 r. w sprawie wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji Kłodzko, 

druk nr 617. 
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Głosowanie: za – 21, przeciw – 0, wstrzymało się - 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr LXVI/622/2023. (Zał. nr 28) 
 

19. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Rocznego programu współpracy 

Gminy Miejskiej Kłodzko z organizacjami pozarządowymi na rok 2024, 

druk nr 616. (Zał. nr 29) 

Projekt uchwały został przedłożony radnym. 
 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska poprosiła o przedstawienie opinii 

Komisji merytorycznych.  

Przewodniczący Komisji Edukacji i Kultury Pan Damian Ślak poinformował, że 

Komisja wnioskuje o przyjęcie projektu uchwały na druku nr 616 bez poprawek.   

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej, Sportu i Turystyki  Pani Teresa 

Ludwin poinformowała, że Komisja wnioskuje o przyjęcie projektu uchwały na druku 

nr 616 bez poprawek.       

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Polityki Gospodarczej Pani Aneta 

Łosiewicz poinformowała, że Komisja wnioskuje o przyjęcie projektu uchwały na 

druku nr 616 bez poprawek.       

Uwag i zapytań nie stwierdzono. 
 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska poddała pod głosowanie podjęcie 

uchwały w sprawie przyjęcia Rocznego programu współpracy Gminy Miejskiej Kłodzko 

z organizacjami pozarządowymi na rok 2024, druk nr 616. 
 

Głosowanie: za – 21, przeciw – 0, wstrzymało się - 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr LXVI/623/2023. (Zał. nr 30) 
 

20. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr LXIII/572/2023 z dnia 

31 sierpnia 2023 r. w sprawie ustalenia regulaminu określającego 

wysokość stawek oraz szczegółowe warunki przyznawania dodatków: za 

wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy, szczegółowy 

sposób obliczania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny 

doraźnych zastępstw oraz innych składników wynagradzania nauczycieli 

zatrudnionych w szkołach i placówkach oświatowych prowadzonych 

przez Gminę Miejską Kłodzko, druk nr 618. (Zał. nr 31)  

Projekt uchwały został przedłożony radnym. 
 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska poprosiła o przedstawienie opinii 

Komisji merytorycznych.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Polityki Gospodarczej Pani Aneta 

Łosiewicz poinformowała, że Komisja wnioskuje o przyjęcie projektu uchwały na 

druku nr 618 bez poprawek.       

Przewodniczący Komisji Edukacji i Kultury Pan Damian Ślak poinformował, że 

Komisja wnioskuje o przyjęcie projektu uchwały na druku nr 618 bez poprawek.  
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Uwag i zapytań nie stwierdzono. 
 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska poddała pod głosowanie podjęcie 

uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr LXIII/572/2023 z dnia 31 sierpnia 2023 r.                         

w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość stawek oraz szczegółowe 

warunki przyznawania dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego, za 

warunki pracy, szczegółowy sposób obliczania wynagrodzenia za godziny 

ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw oraz innych składników 

wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach oświatowych 

prowadzonych przez Gminę Miejską Kłodzko, druk nr 618. 
 

Głosowanie: za – 21, przeciw – 0, wstrzymało się - 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr LXVI/624/2023. (Zał. nr 32) 
 

21. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Burmistrza Miasta 

Kłodzka, oraz wniosku o dokonanie kontroli działalności Burmistrza 

Miasta Kłodzka druk nr 629. (Zał. nr 33) 

Projekt został przedłożony przez Komisję Skarg, Wniosków i Petycji. 

Głos zabrał radny Pan Piotr Bryła: Dyskutujemy na temat tej skargi czy tez wniosku, 

który złożył Pan radny. Natomiast, taki sam wniosek trafił do Komisji Rewizyjnej. 

Rozumiem, że to nie jest wiążące dla Komisji Rewizyjnej?  
 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska: Szanowni Państwo, to nie jest w tej 

chwili przedmiotem procedowania, więc odrzucam ten wniosek. Nie będziemy 

rozmawiać o tym. Jesteśmy w trakcie procedowania nad projektem uchwały na druku 

nr 629 w sprawie rozpatrzenia skargi na Burmistrza Miasta Kłodzka, oraz wniosku 

o dokonanie kontroli działalności Burmistrza Miasta Kłodzka.   
 

Więcej głosów nie stwierdzono. 
 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska poddała pod w sprawie rozpatrzenia 

skargi na Burmistrza Miasta Kłodzka, oraz wniosku o dokonanie kontroli działalności 

Burmistrza Miasta Kłodzka druk nr 629. 
 

Głosowanie: za – 19, przeciw – 0, wstrzymało się - 2. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr LXVI/625/2023. (Zał. nr 34) 
 

22. Interpelacje i zapytania radnych. 
 

Głos zabrała radna Pani Jolanta Kobak: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, 

Panowie Burmistrzowie. Dostałam do domu zapytanie odnośnie udzielenia pomocy 

finansowej dla Stowarzyszenia Amun. Są to osoby niepełnosprawne, które malują 

nogami i ustami. Mam zapytanie do Państwa radnych, czy moglibyśmy zrobić 

zarzutkę, bo ja mogę wysłać pieniądze jako Jolanta Kobak, ale to będzie jakaś 

niewielka kwota, a gdybyśmy tak zebrali po 5, 10 złotych, to ta kwota może wzrosnąć. 

Czy można wspólnie wysłać z Rady, wspólnie przekazując jakąś kwotę przed Wigilią? 

Mam takie zapytanie, ewentualnie puszczę informację w tej sprawie, jeśli ktoś jej nie 
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ma. Oni wysyłają również takie kartki, jakby ktoś chciał pomóc, bo nie wiem jaka będzie 

Wasza odpowiedź. Dziękuję bardzo. 
 

Głos zabrał radny Pan Bogusław Procak: Szanowna Pani Przewodnicząca, 

Szanowne Panie Radne, Panowie Radni, Burmistrzowie i Szanowni Mieszkańcy. 

Szanowna Pani Tereniu, jest Pani Prezesem Zarządu Sudeckiego Sejmiku Osób 

Niepełnosprawnych w Kłodzku. Ma Pani wiedzę i doświadczenie w temacie 

niepełnosprawności większą niż my tu chyba wszyscy razem wzięci. Sprawa dotyczy 

emeryta, któremu amputowano jedną nogę, ma być amputowana druga noga, 

a mieszka na trzecim piętrze. Tu Pan Burmistrz pochylił się nad sprawą wspólnie 

z Panią Kierownik Wydziału Mienia Gminnego, za co dziękuję, ale jednak tu potrzeba 

osoby z fachową wiedzą w temacie niepełnosprawności, więc zapytuję Panią w imieniu 

tego emeryta, jego rodziny, sąsiadów i własnym, czy pomoże Pani w tej sprawie? 

To wszystko. 
 

Głos zabrała radna Pani Teresa Ludwin: Zawsze mówię, że największym moim 

sukcesem życiowym jest to, że jeżeli ktoś się zwracał, to nigdy nikomu nie odmówiłam 

pomocy. Nigdy. Tak kiedyś to analizowałam. Z różnym skutkiem, bo wiadomo – 

czasem są pieniądze, czasem nie ma. Czasem nawet ludzie dziękują, chociażby za 

formę tego w jaki sposób mówię, w jaki zachęcam do skorzystania z innych źródeł 

pomocy. Na pewno, człowiek jest dla mnie bardzo ważny i ktokolwiek się zwrócił, to 

zawsze uzyskuje taką czy inną odpowiedź. Mnie często ludzie szukają w PCPR, nawet 

nie znając mojego nazwiska, szukają Pani Tereski i znajdują. Gdyby ten Pan się 

zapytał, zwrócił się bezpośrednio, to tak samo byłby potraktowany, a nie inaczej. 

Oczywiście, jeżeli jest to trzecie piętro, to myślę, że z takiej formy likwidacji barier 

architektonicznych powinien skorzystać. Z windą jest ciężko, bo to są pozwolenia, to 

są koszty, ale fajnie zdają egzamin, jeżeli schody są przystosowane, pojazdy 

schodowe, tzw. schodołazy, ale to musiałby wcześniej ktoś zobaczyć. Ja oczywiście 

mogę poprosić z którejś firmy czy jakiejś instytucji, czy nawet swojego kolegę z pracy, 

który się zajmuje, żeby zobaczył czy te schody są przystosowane. Oczywiście imiennie 

ten Pan musi się zgłosić czy przez swojego opiekuna, bo wiadomo, że on sam nie 

dotrze i na pewno z mojej strony uzyska pełną wiedzę.  
 

Więcej głosów nie stwierdzono.                  
 

23. Wnioski i oświadczenia radnych. 

Nie stwierdzono. 
 

24. Sprawy różne. 
 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska odczytała: Informację Burmistrza 

Miasta z dokonanej analizy oświadczeń majątkowych za 2022 r. (Zał. nr 35) oraz 

Informację w sprawie dokonanej analizy oświadczeń majątkowych radnych Rady 

Miejskiej w Kłodzku za 2022 rok. (Zał. nr 36)   
 

Głos zabrała radna Pani Teresa Ludwin: W mieście Kłodzku, 10 grudnia o godzinie 

10:00 na hali stadionu, mamy lokalną imprezę charytatywną „Mikołaj Integracyjny”. 
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Już się nie doliczam, który to z kolei, bo już 25-lecie chyba było. Impreza bardzo 

pokochana przez dzieci, ale również osoby, które bywały na tej imprezie. Impreza 

czysto charytatywna, nikt nie bierze złotówki za to co robi. A mnie też to uskrzydla, że 

zgłaszają się instytucje i firmy, które same mówią, że w czymś chcieliby pomóc. Na 

przykład potrzebuję chętnych na rolę Mikołaja, jeśli ktoś ma dostępny strój i może 

wypożyczyć, to nie ma sprawy może być nawet dziesięciu Mikołajów. Przede 

wszystkim ta impreza nie odbyłaby się bez wsparcia Pana Starosty, Pana Burmistrza 

i Pana Wójta. Mając zebrane pieniądze zgłaszamy Hurtowni IMPMAR i oni określają 

na ile paczek wystarczy, bo docelowo musimy mieć tych paczek dużo. Przewidujemy 

do pięciuset osób. Dlatego możemy tak dużo do pięciuset osób, ponieważ mamy 

przyjaciela – Spółdzielnię Mieszkaniową. Tutaj Zbyszek Nowak jak przychodzi, to 

wiem, że będzie dobrze, od razu mówi, że 70 paczek przygotuje Spółdzielnia 

Mieszkaniowa, a to już jest coś. Ja oczywiście instytucje i dzieci uczulam, że tu nie 

chodzi o paczkę mikołajową, bo taka czy inna ona będzie, chodzi o samo bycie, 

o integrację i wyłapujemy też dzieci, które wiemy, że mogą nie dostać tej paczki 

w domu. Bez pomocy Spółdzielni Mieszkaniowej i również moich kolegów i koleżanek 

radnych, to byłoby ciężko. Ze strony Powiatu dofinansował nas Przewodniczący Rady 

Powiatu Zbigniew Łopusiewicz, Prezes Wodociągów Kłodzkich Pan Waldemar Bicz 

zawsze też wspomaga, członek zarządu Michał Cisakowski. Oczywiście moi koledzy 

i koleżanki radni też wspierają i to mnie też uskrzydla. Jestem dumna i wokół mówię - 

moi koledzy i koleżanki też pomagają. I jak nasza księgowa mówi, że już tyle a tyle 

wpłynęło, to rozmawiamy z IMPMAR-em co będzie na poczęstunek, bo to nie jest tak 

jak dawniej, że są sponsorzy i mieliśmy dużo drożdżówek, jakiegoś ciasta, teraz jest 

coraz trudniej, jeżeli o to chodzi. Radni miasta pomogli finansowo: Ania Karolczak, 

Damian Ślak, Aneta Łosiewicz, Zbigniew Kucharek, Armin Jarosz, Jacek Kubicki i ze 

strony Pani Grażyny Krombach. Oczywiście mamy przyjaciela już od lat RAPMED Pan 

Ryszard Rapacz, MEDIPOL Ryszard Tywoniuk, ale zgłaszają się inne osoby – 

Wicemarszałek Sejmu Pani Monika Wielichowska, Ochotnicza Straż Pożarna, że 

mogą pomóc, więc jak IMPMAR przywiezie te paczki na stadion, to będą nosić, będą 

pakować, bo musimy oznakować worki, oznaczyć i każdemu Mikołajowi coś przypisać. 

Pan Jurek Szebla też namawia swoich znajomych żeby wsparli. Mamy wielkiego 

przyjaciela dyrektora Szkoły Podstawowej nr 2 Panią Karinę Salitra z Pławnicy, która 

wraz z nauczycielkami zawsze jest i pomaga. Powiedziała, że kochają ta imprezę, 

będą na niej i na pewno pomogą. Nie ma żadnych problemów i to jest dla mnie bardzo 

ważne, bo różnie bywało przez te lata, w rozmowie i pomocy ze strony Dyrektora OSiR 

Pana Bogdana Bachmatiuka i Dyrektora KOK Pana Tomasza Laska, który sam się 

zadeklarował, że poprowadzi tą imprezę, z czego jestem oczywiście bardzo mocno 

dumna. Będą wszystkie domy pomocy społecznej. Impreza będzie w niedziele, to 

trochę mniej fortunnie, bo lepiej to wychodzi w soboty, ale tak czy inaczej impreza 

będzie. Będzie Szkoła Integracyjna w Kłodzku, Szkoła Specjalna tym razem zgłosiła 

bardzo dużo swoich uczestników i też ich uczulam, że mają być. Nie weźmiemy potem 

paczek i nie będziemy gdzieś tam przekazywać do instytucji, która ma osoby 

niepełnosprawne, bo chodzi o obecność. Tylko ktoś, kto zachorował może być 

usprawiedliwiony. To wszystko razem daje taką moc. Mówiłam, że dużo przede 
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wszystkim dzieci pytało, czy będzie ta impreza. I ona będzie. Wydaje się, że ona sama 

się robi, a to nie jest tak. To trzeba każdą rzecz dograć i omówić, nawet te worki, kubki 

plastikowe, to wszystko trzeba zorganizować, to wszystko dopinamy, bo impreza jest 

znana i wszyscy wiedzą, że tylko i wyłącznie charytatywna. Z mojej strony i ze strony 

tych, których reprezentuję, tych chorych, słabszych, ukłon w stronę tych, którzy czują 

ten temat, którzy czują tych ludzi. Ten moment ich radości daje taką moc. Z całego 

serca dziękuję i zachęcam do obecności na tej imprezie 10 grudnia o godzinie 10:00. 

Dziękuję bardzo. 
 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska: To jest piękna impreza i dobrze, że 

ona jest. Wielokrotnie już w niej uczestniczyliśmy i wiemy, że te dzieciaki czekają na 

nią cały rok. Jest to niesamowite, ogromne przedsięwzięcie, ma ogromną skalę, 

wymiar i jest rozpoznawalne. Wspaniała impreza i mam nadzieję, że wszyscy tam 

przybędziemy. Bardzo dziękujemy głównej szefowej, która zajmuje się tą całą 

logistyką, Pani Teresko, cudowna nasza dziewczyno. Wielkie serce, pięknie 

dziękujemy.  
 

Glos zabrał radny Pan Zbigniew Nowak: Dziękuje Pani Tereso za miłe słowa, które 

usłyszałem. Chciałem tylko dodać, że 50 paczek ufundował Zarząd w imieniu 

wszystkich członków Spółdzielni Mieszkaniowej, natomiast członkowie Rady 

Nadzorczej złożyli się i ufundowali 20 paczek.  
 

Głos zabrał Wiceprzewodniczący Rady Pan Zdzisław Duda: Podziękowania dla Pana 

Burmistrza, szczególnie dla Pana Burmistrza Tracza w imieniu mieszkańców 

ul. Kościuszki. Ruszył tam remont i prośba do Pana Burmistrza Tracza jakby się dało 

przyspieszyć II etap, a może i III etap. Jak również prośbą także do Burmistrza Tracza 

jakby była możliwość na ul. Wilczej spłaszczenia tego podejścia. Tam ludzie muszą 

chodzić dookoła, aby dojść do Kościoła. Pan Burmistrz Piszko wie już o tym wszystkim. 

Jakby była jakaś możliwość, już nie mówię o drodze, ale szczególnie spłaszczenia 

tego podejścia. Dziękujemy Panie Burmistrzu. Chciałbym jeszcze dodać do Pani 

Tereni Ludwin, bo jest bardzo duża fundacja przy sieci Biedronka, ale teraz byście 

musieli jako stowarzyszenie do nich złożyć podanie i zrobić całą opisówkę, to na 

przyszły rok mogą pomóc. Oni pieniędzy nie dają, ale dają dużo w zasobach, które 

mają w sprzedaży, w swoich sieciach.  
 

Radna Pani Teresa Ludwin: Bardzo dziękuję koledze, bo przecież zawsze pomagasz, 

zawsze doradzasz. I oczywiście prośby takie puste, jeszcze nie wskazane gdzie i do 

kogo czekają na Ciebie w PCPR. Zawsze byłeś gotowy pomóc i wiem, że można na 

Ciebie liczyć. Dziękuję bardzo.  
 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska: To jest prawda. Na podium stoicie 

razem - myślę, że ma jedynce, jeśli chodzi o kwestie pomagania. Pan Zdzisław Duda 

jak najbardziej. Pięknie dziękujemy. 
 

Głos zabrał radny Pan Adam Kwas: Wysoka Rada miała okazję wysłuchać wiele słów 

i dobrych wieści na temat osób szczególnej troski. Ja też mam takie wieści, bowiem 

od dwóch lat próbujemy zorganizować Środowiskowy Dom Samopomocy, Na razie 
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jest to początek i w „Lawendowym Zakątku”, w obiekcie Ośrodka Pomocy Społecznej 

objęliśmy opieką cztery osoby, które są niesamodzielne, mają znaczny stopień 

niepełnosprawności. Dzięki uprzejmości Pana Burmistrza i Pani Dyrektor Ośrodka 

Pomocy Społecznej, rodzice tych dzieci zrzucili się i wykonali remont. Blisko 40 000 zł 

nakładów własnych, robocizny, sprzętu. W tej chwili rozwijamy to na taką świetlicę, 

która będzie miała za zadanie zająć się osobami z głębszym stopniem 

niepełnosprawności, czyli osobami które nie mówią, są niesamodzielne i będą mogły 

przebywać razem w tym ośrodku. To na razie jest świetlica, można tak powiedzieć, 

a zamiarem naszym jest utworzenie Środowiskowego Domy Samopomocy typu D, 

który jest w gestii pomocy społecznej. Ośrodek taki finansuje Wojewoda. Będziemy też 

zbierać środki, żeby adaptować pomieszczenia do użyteczności dla osób 

niepełnosprawnych niechodzących, sparaliżowanych i taka inicjatywa jest tutaj bardzo 

potrzebna, również w okolicznych gminach. Być może dojdziemy do porozumienia, że 

gminy też będą partycypować, bo mają takich obywateli, którzy są wykluczeni z życia 

po 24 roku życia, ponieważ tylko do tego roku można kształcić dziecko w szkole 

specjalnej, a potem zostaje na łasce państwa, która jak wiem na „pstrym koniu jeździ” 

i zbyt wiele te dzieci nie mogą uzyskać ze strony funduszu zdrowia, a najważniejszą 

rzeczą jest to, że odciążamy matki, bo one w szczególności są obciążone tymi dzieci 

i opieką nad nimi. Ważne jest, żeby te dzieci były z ludźmi, żeby nie były izolowane 

i  wykluczone. Dziękuję jeszcze raz wszystkim, którzy się przyczynili do tego, Panu 

Burmistrzowi, Pani Dorocie Skrobot, Dyrektorowi OSiR, który użyczył transportu 

i  oczywiście pracownikom OPS, bo też były uciążliwe momenty, kiedy wykonywaliśmy 

remont. Mam nadzieję, że to zadziała i uzyskamy środki na stałe prowadzenie czegoś 

takiego co jest w naszym mieście bardzo potrzebne. Jeszcze raz wszystkim bardzo 

dziękuję. 
 

Głos zabrała radna Pani Aneta Łosiewicz: Wysoka Rado, chciałam nawiązać do 

pytania radnego Piotra Bryły, które pozostało bez odpowiedzi, a chodzi o pismo 

złożone do Rady Miejskiej, właściwie pismo zatytułowane – wniosek, złożony przez 

radnego Pana Stanisława Bartczaka. W odpowiedzi na to pytanie: Nie. Obie komisje 

pracują odrębnie i tutaj nie ma tego powiązania. Natomiast, rzeczywiście niefortunnie 

to pismo zostało złożone dlatego, że właściwie nie ma wprost skargi, ale jednak skarga 

jest. Jest złożony jakiś wniosek bez konkretnego uzasadnienia tylko luźno rzucone 

właściwie takie zarzuty. Na Komisji Rewizyjnej prosiliśmy Pana wnioskodawcę 

o uzupełnienie i tutaj mój apel do Pana radnego Bartczaka, że te dokumenty uzupełnił 

i uzupełnił swój wniosek, żebyśmy nie musieli czekać kolejne 5 lat, tak jak już czekamy 

na pewne dokumenty i złożone obietnice zaraz na początku kadencji.  
 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska: Myślę, że nie będziemy się rozwijać 

w tej dyskusji. Radny Pan Bartczak taką informację otrzymał, więc nie będzie to temat 

rozwojowy. Szanowni Państwo, w sprawach różnych, czy ktoś w innym temacie 

chciałby zabrać głos?   
 

Głos zabrał radny Pan Stanisław Bartczak: Mam prośbę do Pana Burmistrza, chodzi 

o ulicę Daszyńskiego, tam gdzie jest przejście obok Franciszkanów, tam są dwa 



23 
 

miejsca postoju dla osób niepełnosprawnych. Jak Pan zapewne wie, już kiedyś 

występowałem z pismem o namalowanie znaków poziomych w tych dwóch miejscach. 

I tu rzeczywiście Pan Burmistrz spełnił tą moją prośbę tylko, że te niebieskie poziome 

znaki były malowane jakąś chyba słabą farbą, bo bardzo szybko starły się. I teraz 

chodzi o to, że problem powraca, wielu mieszkańców do mnie pisze, że znowu 

kierowcy zajmują miejsce parkingowe dla niepełnosprawnych. Niepełnosprawni nie 

mogą tam zaparkować. Bardzo bym prosił o wznowienie tej sprawy. Ja ze swojej strony 

zgłaszałem do Straży Miejskiej, żeby uczulili jakby kontrole w tym miejscu, ale żeby 

nie powielać już pism do Pana w tej sprawie, więc tutaj mam taką prośbę, żeby podjąć 

tą inicjatywę.  
 

Głos zabrał Wiceprzewodniczący Rady Pan Zdzisław Duda: W pełni wspieram 

inicjatywę Pana radnego, bo nawet wczoraj, kiedy wracałem z Doliny Popradu, też był 

telefon w tej sprawie i tu prośba do Pana Burmistrza, szczególnie prośba do Pana 

Komendanta, żeby zacząć sprawdzać tych co zatrzymują się na tych miejscach                            

i blokują te miejsca dla niepełnosprawnych. Popieram tą inicjatywę. 
 

Głos zabrał radny Pan Zbigniew Kucharek: Wysoka Rado, w porozumieniu z Panem 

Burmistrzem, pozwolę sobie powiedzieć o sprawie o której rozmawiałem z Panem 

Burmistrzem i z wiadomych przyczyn chcę to powiedzieć, że wiosną podjęliśmy 

z Panem Dudą taką akcję na temat pomocy dla szpitala, dla urologii. Wyszły takie 

tematy, że czas realizacji ciągnął się dość długo i te postulaty, które żeśmy wnieśli 

w piśmie do dyrektora Castoramy, prosząc o to co oni potrzebują,  zostały spełnione. 

Jedynie takie przykre słowo padło po konsultacji z Panem Dyrektorem, z którym 

odbyłem rozmowę na ten temat, który stwierdził, że nawet nikt nie raczył im z ZOZ-u 

podziękować za to, że przekazali te potrzebne materiały do szpitala.  
 

Głos zabrał radny Pan Armin Jarosz: Wysoka Rado, żeby było miło, to ja też za coś 

podziękuję, a mianowicie Panom Burmistrzom, a szczególnie Panu Burmistrzowi 

Sebastianowi Nowakowi za negocjacje i utworzenie pewnego tajemniczego obiektu, 

który pojawił się na stadionie, na byłym boisku do piłki ręcznej. A tym tajemniczym 

obiektem jest przepiękne, wielkogabarytowe lodowisko, którym będą mogły się cieszyć 

nasi mieszkańcy, z tego co wiem do marca. Jest to kolejny obiekt, który uświetni nasz 

piękny stadion. Za to pięknie dziękujemy. A mieszkańców i wszystkie szkoły 

oczywiście zapraszamy do korzystanie z tej formy rekreacji ruchowej i zabawy. Jest to 

obiekt zadaszony, w pełni profesjonalne lodowisko z całą infrastrukturą. Będziemy 

mogli się w tym okresie świątecznym i poświątecznym super bawić. Fajnie, że to 

powstało i jeszcze raz bardzo dziękuję. 
 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska: Bardzo pozytywny jest odbiór 

mieszkańców za to lodowisko. Aura sprzyja ku temu. Przy tym oczywiście 

wypożyczalnia, jeżeli ktoś nie ma sprzętu, to może na miejscu skorzystać. Doskonała 

inicjatywa, naprawdę bardzo za to dziękujemy, bo to jest forma spędzenia czasu – 

sport, rekreacja, wszystko razem, świeże powietrze, oderwanie się od telefonów 

i komputerów przez dzieciaki. Bardzo za to dziękujemy.                                                              
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Radna Pani Jolanta Kobak: Fajnie, że jest lodowisko i zadaszenie też jest. Super.  
 

Więcej głosów nie stwierdzono. 

            

25. Zakończenie sesji. 

Po zamknięciu dyskusji oraz wyczerpaniu wszystkich punktów porządku obrad 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska zamknęła obrady mówiąc: 

„Zamykam obrady LXVI sesji Rady Miejskiej w Kłodzku”.  

Zakończenie sesji nastąpiło o godz. 12:50 

Protokół sporządziła: Aneta Będkowska       

             Przewodnicząca  

                    Rady Miejskiej w Kłodzko 

 

                                                                                         Elżbieta  Żytyńska 

 

 


